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Datum : 18 mei 2021
Aan : De heer C. Dieperink, fractie AWP

Van : College van dijkgraaf en hoogheemraden

Betreft : Vragen AWP ex. artikel 40 betreffende inzicht in en aanpak van rivierkreeften- 
problematiek

CC : Overige leden algemeen bestuur

DMnummer: 1763533

Inleiding
De AWP fractie heeft op 12 april 2021 de hierna vermelde schriftelijke vragen gesteld:

“Vragen AWP ex. artikel 40 betreffende inzicht in en aanpak van rivierkreeften problematiek 

In de Nieuwsbrief van de Unie van Waterschappen van maart 2021 lezen wij het onderstaande: 

“Rivierkreeften problematiek 
De Commissie Watersystemen (CWS) van de Unie van Waterschappen heeft op 10 maart 
gesproken over uitheemse rivierkreeften. De commissie wil in een gezamenlijk traject, onder 
leiding van het ministerie van LNV, onderzoeken hoe de problemen die ontstaan door de 
aanwezigheid van uitheemse rivierkreeften aangepakt kunnen worden. 

Het ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit (LNV) wil samen met het ministerie van 
Infrastructuur en Waterstaat, IPO, VNG en de Unie een programma opzetten rondom uitheemse 
rivierkreeften. Daarin moeten de thema’s wetgeving, onderzoek en beheersmaatregelen aan bod 
komen. De wens is dat ook de landbouw-, visserij- en natuursector betrokken worden. In juni zijn 
de contouren van het programma klaar. 

Problematiek 
Uitheemse rivierkreeften veroorzaken in toenemende mate schade aan het watersysteem, vooral in 
West- en Midden Nederland. De kreeften eten de onderwatervegetatie op en woelen in de bodem 
en oevers waardoor het water troebel wordt. Hierdoor kan er geen licht meer tot op de bodem 
doordringen en hebben waterplanten geen kans meer. 

Onderzoeksplan 
In de CWS van 10 maart is een onderzoeksplan van de waterschappen, Unie en het ministerie van 
LNV besproken dat ingaat op de problemen die uitheemse rivierkreeften veroorzaken. In het 
onderzoeksplan komen de volgende zaken aan bod: 
• De vraag of de wet- en regelgeving aangepast kan worden zodat het eenvoudiger wordt om 
uitheemse rivierkreeften te bestrijden, en zo ja, hoe dan; 
• Onderzoek naar ecologische omstandigheden waarbij kreeften minder of zelfs geen schade 
veroorzaken; 



Bestuurszaken / DM

Beantwoording
schriftelijke vragen

ex art. 40 Reglement van Orde

2

• Onderzoek naar de omvang van de schade zelf; • Aandacht voor de zoektocht naar effectieve 
beheersmaatregelen. 

Bestrijding en preventie 
Welke maatregelen effectief zijn bij de beheersing van de populatie tot een niveau waarin de 
schade die ze veroorzaken acceptabel is, is nog onvoldoende bekend. Ook is nog niet bekend wat 
er gedaan kan worden om verdere verspreiding van rivierkreeften tegen te gaan. De komende 
periode is hier meer onderzoek voor nodig. Deze vragen over effectieve bestrijding en preventie 
uit het onderzoeksplan worden ingebracht in het op te stellen programma “ (Unie van 
Waterschappen, Nieuwsbrief, Maart 2021).

Vragen 
Bovenstaand bericht roept bij ons de volgende vragen op: 
• In hoeverre is HDSR betrokken bij de uitwerking en invulling van het bovengenoemde 
onderzoeksplan? 
• In hoeverre worden onze wateren gemonitord op de aanwezigheid van rivierkreeften? • Welke 
gegevens heeft HDSR beschikbaar betreffende de verspreiding van de rivierkreeften over ons 
gebied? 
• Kan worden aangegeven hoe de problematiek in het beheergebied van HDSR in de afgelopen 
jaren is toegenomen? 
• Welke maatregelen neemt HDSR om de negatieve effecten van rivierkreeften op de biodiversiteit 
tegen te gaan? 
• Op welke wijze werk HDSR samen met de gemeenten bij de bestrijding van de rivierkreeften? 
• Welke kosten maakt HDSR bij de bestrijding van de rivierkreeften? 

Wij hopen dat het college deze vragen kan beantwoorden. 

Met vriendelijke groet, 
Carel Dieperink 
Algemene Waterschapspartij”
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Beantwoording vragen
Hierna treft u de beantwoording van de vragen aan, waarbij deze voor de leesbaarheid eerst nog 
cursief worden herhaald.

 Vraag 1:
In hoeverre is HDSR betrokken bij de uitwerking en invulling van het bovengenoemde 
onderzoeksplan? 
Antwoord:
HDSR heeft meerdere malen schriftelijk gereageerd bij het opstellen van het onderzoeksplan 
dat op 10 maart in het CWS is voorgelegd. Op dit moment pakt het ministerie van Landbouw, 
Natuur en Voedselkwaliteit (LNV) samen met het ministerie van Infrastructuur en Waterstaat, 
IPO, VNG en de Unie van Waterschappen het verder op. Op dit moment lijkt het vrij stil. Er 
zal hier aandacht voor worden gevraagd tijdens de commissie Watersystemen van 19 mei.   

 Vraag 2:
In hoeverre worden onze wateren gemonitord op de aanwezigheid van rivierkreeften?
Antwoord: 
Tijdens visstandonderzoek worden gevangen kreeften genoteerd en gedocumenteerd. 
Daarnaast noteert muskusrattenbeheer de bijvangst van dode rivierkreeften. 

 Vraag 3:
Welke gegevens heeft HDSR beschikbaar betreffende de verspreiding van de rivierkreeften 
over ons gebied? 
Antwoord: 
Er zijn diverse onderzoeken naar het voorkomen van rivierkreeften uitgevoerd in delen van 
het beheergebied van HDSR. Hieruit kan, in combinatie met de NDFF database (Nationale 
Databank Flora en Fauna) en informatie verkregen uit het visstandonderzoek, een redelijk 
beeld gevormd worden van de verspreiding van de verschillende soorten exotische 
rivierkreeften in ons beheergebied. 

 Vraag 4:
Kan worden aangegeven hoe de problematiek in het beheergebied van HDSR in de 
afgelopen jaren is toegenomen?
Antwoord: 
De aanwezigheid van exotische rivierkreeften heeft de laatste jaren lokaal tot overlast geleid, 
onder andere in de vorm van afkalvende oevers, achterloops rakende kunstwerken en 
achteruitgang (zowel kwalitatief als kwantitatief) van waterplantenvegetaties. We maken ons 
hier zorgen over, maar of er de afgelopen jaren daadwerkelijk sprake is van een toename van 
de problematiek is niet bekend. 

 Vraag 5:
Welke maatregelen neemt HDSR om de negatieve effecten van rivierkreeften op de 
biodiversiteit tegen te gaan?
Antwoord:
HDSR neemt op dit moment geen directe maatregelen om de negatieve effecten van 
rivierkreeften op de biodiversiteit tegen te gaan. Er is helaas nog geen eenduidige oplossing 
voor het beheersen van de populatie exotische rivierkreeften.
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 Vraag 6:
Op welke wijze werkt HDSR samen met de gemeenten bij de bestrijding van de 
rivierkreeften? 
Antwoord:
HDSR werkt op dit moment niet samen met gemeenten om de exotische rivierkreeften te 
bestrijden. Wanneer er een goede oplossing voor het probleem wordt gevonden dan werken 
we graag samen met de lokale waterbeheerders.  

 Vraag 7:
Welke kosten maakt HDSR bij de bestrijding van de rivierkreeften?
Antwoord:
Op dit moment maakt HDSR geen directe kosten voor de bestrijding van de rivierkreeften. 
Wel heeft HDSR in het verleden meebetaald aan onderzoek, onder andere het onderzoek 
van STOWA over het voorkomen van de rode Amerikaanse rivierkreeft in relatie tot zijn 
habitat. We zijn natuurlijk voornemens om vanaf 2022 mee te financieren aan het 
toekomstige landelijke onderzoek. Het exacte bedrag is nu niet bekend.  


